

邓洧

邓洧，1978 年生于湖南石门，土家族，毕业于广州美术学院，现任教于湖北美术学院。

邓洧是一位具有“现世幽默”的艺术家，他的作品充斥着辛辣味道的“调侃”和“调情”。他脱离了学院的酷炫和迷人的、令人激赏的技巧，以一种来自边缘人群的底层抗击和世俗与现实叫板，视觉叙事带有强烈的底层文化关怀。他的作品体现了绘画与当下的肉身体验与绘画史与绘画内部结构等诸多因素之间缠绕和博弈的结果。邓洧看重绘画的视觉逻辑，即绘画语言在完成叙事过程中，逃逸出的那一部分（或是剩余的部分）的存在使绘画在当代艺术中有了某种“合法性”。

近期展览包括【仙凡大喜剧】（偏锋画廊，北京，2024）、【胀：邓洧个展】（美术文献艺术中心，武汉，2021）、【邓洧个展】（美术文献艺术中心，武汉，2018）等。

主要个展

- 2024 仙凡大喜剧，偏锋画廊，北京，中国
- 2021 胀：邓洧个展，美术文献艺术中心，武汉，中国
- 2018 邓洧，美术文献艺术中心，武汉，中国
- 2016 疗：邓洧作品展，復言社，北京，中国
- 2009 似像非象，艺术典藏，武汉，中国

主要群展

- 2024 LISTING II，偏锋画廊，北京，中国
- 2023 洄——第八届繁星计划·青年艺术家研究展，武汉美术馆，武汉，中国
- 2022 原始童话，狮语画廊，上海，中国
青年绘画，OCAT 欢乐海岸展区·盒子空间，深圳，中国
- 2021 形象与蜕变：2010—2020 中国具象绘画切片，南京艺术学院美术馆，南京，中国
- 2020 第五届美术文献展：生生--自然、人和技术的生产，湖北美术馆/美术文献艺术中心，武汉，中国

介入与再造——当代绘画的图像方式，广东美术馆，广州，中国

- 2019 刚刚骑车突然有路人问路，问：请问前面有公园吗？，可以画廊，合肥，中国
- 2017 巨人的花园六人展，触觉艺术馆，上海，中国
- 2016 中国美术馆收藏青年艺术家作品展，中国美术馆，北京，中国
第一届艺术媒体提名展——青年艺术家特展，四川美术学院美术馆，重庆，中国
文脉传薪——中国写意油画学派名家研究展，武汉美术馆，武汉，中国
- 2015 第四届中国精神油画展，中国油画院美术馆，北京，中国
- 2013 绘物写像——中国青年当代油画艺术邀请展，武汉，中国

公共收藏

- 中国 中国美术馆，北京
湖北美术学院美术馆，武汉
湖北美术馆，武汉
深圳大芬美术馆，深圳
中国美术家协会，北京

Deng Wei

Deng Wei, born in 1978 in Shimen, Hunan Province, is of the Tujia ethnic group. As a graduate of the Guangzhou Academy of Fine Arts, Deng now serves as a teacher at the Hubei Institute of Fine Arts.

Deng Wei is an artist with "worldly humor". His works are full of "teasing" and "flirting" with acrimony. He broke away from the charming temperament and impressive skills of academicism, and challenged the mundane reality from the perspectives of the underclass and outsiders, with a concern for the lower-class people in his visual narrative. His works reflect the result of the entanglement between many factors such as the current physical experience, the history and the internal structure of painting. He pays attention to the visual logic of painting - the escaped part (or in other words, the left out part) in the process of completing the narrative, the existence of which gives painting the "legitimacy" in the field of contemporary art.

Deng Wei's recent exhibitions include: *Comedy of Painting*, PIFO Gallery, Beijing (2024); *Zhàng: Deng Wei Solo Exhibition*, Fine Arts Literature Art Center, Wuhan (2021); *Deng Wei's Solo Exhibition*, Fine Arts Literature Art Center, Wuhan (2018) and so on.

Solo Exhibitions

- 2024 *Comedy of Painting*, PIFO Gallery, Beijing, China
- 2021 *Zhàng: Deng Wei Solo Exhibition*, Fine Arts Literature Art Center, Wuhan, China
- 2018 *Deng Wei's solo exhibition*, Fine Arts Literature Art Center, Wuhan, China
- 2016 *Liao: Deng Wei Solo Exhibition*, Fuyan Commune, Beijing, China
- 2009 *Portraits: Deng Wei's Oil Paintings*, Art Collection, Wuhan, China

Group Exhibitions

- 2024 *LISTING II*, PIFO Gallery, Beijing, China
- 2023 *Swirl: The 8th Star Plan Young Artist Research Exhibition*, Wuhan Art Museum, Wuhan, China
- 2022 *The Primeval Fairy Tale*, Leo Gallery, Shanghai, China

- Youth Painting*, OCAT Happy Coast Exhibition Area Box Space, Shenzhen, China
- 2021 *Metamorphosis: A Chapter of Figurative Painting Since 2010*, AMUNA, Nanjing, China
- Soul Catcher*, TeaHere, Beijing, China
- 2020 *5th Documentary Exhibition of Fine Arts | Physis: Production of Nature, Human and Technology*, Hubei Museum of Art/ Fine Arts Literature Art Center, Wuhan, China
- Intervention and Redevelopment — The Imagery Means of Contemporary Art*, Guangdong Museum of Art, Guangzhou, China
- 2019 *Someone just asked me while I was riding a bike, "Excuse me, is there a park ahead?"*, Keyi Gallery, Hefei, China
- 2017 *The Giant's Garden-Exhibition of Six Artists from Shanghai and Wuhan*, Chujue-Art Museum, Shanghai, China
- 2016 *Art Exhibition of Young Artists' Works at National Art Museum of China*, National Art Museum of China, Beijing, China
- The First Exhibition for Young Artists Nominated by Art Media*, Art Museum of Sichuan Fine Arts Institute, Chongqing, China
- Inheritance in Context: Research Exhibition on Chinese Artists of Impressionistic Oil Painting School*, Wuhan Art Museum, Wuhan, China
- 2015 *Chinese Spirit: the Fourth Chinese Oil Painting Exhibition*, Art Museum of Chinese Academy of Oil Painting, Beijing, China
- 2013 *The Invitational Exhibition of Contemporary Oil Painting by Young Chinese Artists*, Wuhan, China

Public Collections

- China The National Art Museum of China, Beijing
- Hubei Institute of Fine Arts Art Museum, Wuhan
- Hubei Museum of Art, Wuhan
- Dafen Art Museum, Shenzhen
- China Artists Association, Beijing